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Zprávy z obce 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zima již brzy vystřídá barevný podzim kolem nás a rychle se blíží konec roku. I na 
obecním úřadě finišujeme. Máme připravený návrh rozpočtu, jehož nejdůležitější 
položkou bude investiční akce – výstavba vodovodu. Stavba je to náročná, dlouho 
připravovaná, bude nutné financování pomocí úvěru. Po ukončení akce budeme 
mít všechny inženýrské sítě „pod zemí“ a budeme se konečně postupně zabývat 
stavem místních komunikací. Přestavba mateřské školy finišuje a děti a hlavně 
učitelky se těší na nové, moderně vybavené prostory. Všem, kteří se podíleli na 
zajištění těchto dvou akcí, patří velký dík, protože to bylo a ještě bude opravdu 
náročné.  
V prosinci nás čeká několik kulturních akcí, na kterých se společně sejdeme a 
připravíme se na nadcházející vánoční svátky a oslavu nového roku. 
Nezapomeňte rychle nakoupit dárky a vygruntovat svá obydlí…. ne jsou to jen 
zažité předsudky. Upečte si cukroví, přečtěte si hezkou knihu, se zalíbením 
zkontrolujte uklizenou zahradu, procházka ztichlým lesem také potěší a těšte se 
až přijde ta chvíle, kdy budete mít pocit radosti a štěstí, že jste mohli své blízké 
něčím obdarovat.          jd 



 
 

Bělečský kurýr - 2 - listopad 2023 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obecní zeleň 
A ještě jedna krásná fotka z výšky, vpředu kostel, několik nemovitostí skrytých v 
zeleni a v dálce Krušná hora. Je to rozdíl naše lípy nebo pár keřů v satelitních 
městečkách kolem novostaveb v okolních vsích. Také jsme na ně patřičně hrdí, 
symbol lípy se objevuje i v obecním znaku. Asi nejhodnotnější jsou lípy u sousoší 
sv. Jana, státem chráněné. Jejich rozměry jsou úctyhodné, jedna je vysoká 18 m 
a obvod je 520 cm, druhá dorostla do výše 24 m a obvod činí 570 cm. Chráněné 
jsou od roku 1978. Dalšími pozoruhodnými stromy jsou dvě státem chráněné lípy 
pod hřbitovem, tam, co bývala kdysi studánka. Přístup k nim je problematický, po 
soukromých pozemcích. 
A pak jsme společně vysadili v roce 2016 lípu U kříže, která připomíná slavnostní 
udělení a vysvěcení obecního znaku. Další „slavná“ lípa je před mateřskou 
školou, vysazena byla na výročí 100. let založení Československa. Ale stromy 
nám stárnou a někdy hrozí, že ohrozí své okolí. Proto jsou pravidelně 
kontrolovány a je prováděn odbornou firmou bezpečnostní prořez. V intravilánu 
obce bylo vysazeno několik malých stromů, a protože jsou na očích, prosíme, 
abyste je nepoškozovali. Třeba z nich jednou naši potomci budou mít dobrý pocit 
jako máme my dnes. Všechny vysazené i náletově vzrostlé stromy jsou 
zmonitorovány a zaneseny do Pasportu zeleně – foto a popis stromu v době 
tvorby pasportu. Jejich prořezání a případné poražení se řeší na pracovních 
poradách. Dobrou zprávou je, že firma, která realizovala rekonstrukci mostku V 
lipkách má povinnost vysadit stejný počet pokácených lip na námi určených 
místech – blízko mostku tak, aby stromy neohrožovali bezpečnost silničního 
provozu. Tato akce máme proběhnout v nejbližší době. Takže opět budeme mít V 
lipkách lípy. Pokračovat ve výsadbě stromů chceme i nadále, aby naše obec 
zůstala věrná své tradici – mít ve znaku lípu.       jd 
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Zprávy z Obecního úřadu 
 

 

Akce vodovod – připomenutí 
Vzhledem k blížícímu se konci roku 2023 připomínáme, že 
Smlouvu o příspěvku na zbudování vodovodní přípojky je nutno 
podepsat nejpozději do 15. 12. 2023. Znění smlouvy k nahlédnutí 
je k dispozici na stránkách obce. 

Petra Vosyková – starostka 
 

Rekonstrukce Mateřské školy Běleč 
Již téměř půl roku řešíme intenzivně rekonstrukci naší mateřské školy. Přes 
řadu potíží, které se objevily v průběhu stavby, se nadále jeví předpokládaný 
termín dokončení 30. 11. 2023 jako reálný. Věcí, které je třeba doladit, je 
celá řada a zřejmě se nevyhneme některým chybám. Nic to však nemění na 
skutečnosti, že nejen naše obec získá kvalitní zázemí pro naše nejmenší a 
všichni se budeme těšit z krásné školky. V průběhu měsíce prosince nás čeká 
kolaudace a montáž vybavení tak, abychom se po Novém roce mohli 
nastěhovat z náhradních prostor obecního úřadu zpět. Z hlediska financování 
projektu se držíme plánu, v listopadu jsme z Ministerstva pro místní rozvoj 
obdrželi část dotace ve výši 2,8 mil. Kč. Nyní nás ještě čeká pořízení nového 
vybavení, abychom v příštím roce, kdy školka oslaví 50 let trvání, navýšili 
kapacitu na 30 dětí. Školka tak obslouží nejen společný spádový obvod obcí 
Běleč a Sýkořice, ale i potřeby ostatních obcí, zejména Zbečna, Újezda nad 
Zbečnem a Bratronic. 

Lukáš Kocman – zastupitel 
 

Petice proti zřízení Národního parku Křivoklátsko 
V měsíci říjnu zasedal Petiční výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR a 
vyslechl zástupce petentů, kteří vyjádřili nesouhlas se zřízením Národního 
parku Křivoklátsko a přijal usnesení, které vám níže předkládáme. Petici 
podepsalo více než 11 tisíc občanů. Jednání výboru byli přítomni zástupci 
téměř všech 28 obcí Svazku obcí Křivoklátska. Na podporu křivoklátských 
obcí vystoupil Jakub Majer, předseda Petičního výboru občanské iniciativy 
Otevřené Křivoklátsko, Iveta Kohoutová, předsedkyně Svazku obcí 
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Křivoklátska a starostka obce Karlova Ves, Robin Ambrož, ředitel lesní správy 
Zbiroh, Tomáš Hradečný, architekt a pedagog ČVUT, Milan Dařina, 
místostarosta obce Jetřichovice (Národní park České Švýcarsko) a Jiřina 
Kraliková, předsedkyně Svazu šumavských obcí a starostka městyse Strážný. 
Nyní sbíráme podporu pro petici, která bude adresována Petičnímu výboru 
Senátu Parlamentu ČR. Budeme rádi, pokud nás podpoříte a připojíte k ní 
svůj podpis. Petiční archy jsou k dispozici na obecním úřadě. 

Lukáš Kocman – místopředseda Svazku obcí Křivoklátska 
 

***** 
 

Proč nesouhlasíme se zřízením Národního parku Křivoklátsko 
Jakub Majer (www.otevrenekrivokltasko.cz) 

Veřejné slyšení Petičního výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, 
31.10.2023 

 

Vážený pane předsedo, vážené paní poslankyně, senátorky a starostky, vážení 
páni poslanci, senátoři a starostové, pane náměstku, dámy a pánové. 
Moji předřečníci vás seznámili s křivoklátským regionem, krajinou a přírodou. 
Průběhem jednání s občany a samosprávami a s tím, co v Záměru na vyhlášení 
Národního parku Křivoklátsko chybí. Já bych nyní rád shrnul, proč vlastně se 
zřízením parku nesouhlasíme a vyvrátil některé argumenty dokládající zdánlivou 
nutnost vyhlášení.  
Naše petice a tím pádem I naši petenti tvrdí, že: 

- Předmětné území nesplňuje parametry, které ukládá zákon o ochraně 
přírody a krajiny  

- Vyhlášení parku pak znamená, že nad územím bude aplikovaná nevhodná 
forma správy a péče, ve formě bezzásahového režimu  

- To křivoklátskou krajinu poškodí.  
- Důvodně se obáváme ztráty otevřenosti, průchodnosti a cyklistické 

průjezdnosti krajiny 
- Nechceme, aby se z území “pro přírodu a lidi” stalo pouze „území pro 

přírodu“ 
Domníváme se, že jako jsou pro Jižní Čechy typičtí ovocnáři a rybáři, pro Jižní 
Moravu vinaři, pro Žatecko pěstitelé chmele, jsou pro Křivoklátsko typičtí lesní 
hospodáři. Je to staletý odkaz, který máme s hrdostí rozvíjet.  
Nepovažujeme za hanbu, že jejich prací není Křivoklátsko divočinou nýbrž 
krásnou kulturní krajinou a domníváme se, že velkoplošná forma ochrany 
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přírody ve formě chráněné krajinné oblasti je pro něj nejvhodnější. To dokazuje 
setrvale se zlepšující stav křivoklátské přírody, a to, že za více než čtyřicet let 
existence CHKO se ochrana přírody stala respektovanou součástí života 
v regionu a trojúhelník obec-ochranář-hospodář zde dobře funguje.  
Odmítáme marketing strachu, kde je lesník vydáván za největšího škůdce 
křivoklátské krajiny, ženoucího se bezohledně za ziskem na úkor přírody, neboť 
mu ze zákona údajně nic jiného nezbývá. Marketing, ve kterém je najednou 
CHKO představována jako slabý nástroj ochrany biodiverzity Křivoklátska, když 
jsme paralelně svědky toho, že sousední CHKO Český kras je u svého 50letého 
výročí existence vloni vyzdvihována právě za její rozvoj, stejně jako stejné výročí 
letos slavící CHKO Beskydy či o tři roky dříve CHKO Žďárské vrchy.   
Pokud není institut CHKO schopen změnit ochranu svého jádrového území 
dohodou s ostatními subjekty státní správy a samosprávami a musí se kvůli 
tomu měnit zákon a vyhlašovat národní park, poukazuje to buď na manažerské 
selhání jedné konkrétní organizace, nebo na systematický problém všech dalších 
dvaceti čtyř chráněných krajinných oblastí v České republice. Jádrová zóna je 
přitom na Křivoklátsku plně v I. a II. zóně CHKO. Takové území je dle dat 
Agentury ochrany přírody a krajiny vnímáno jako přísně chráněné, a to i 
z mezinárodního hlediska. Vyhlášením parku se tedy neposuneme ani o promile 
procenta ke splnění cílů vyplývajících ze Strategie Evropské Unie v oblasti 
biologické rozmanitosti. Naopak vyplýtváme energii a čas, které bychom mohli 
věnovat tomu, že začneme chránit území, která zatím chráněna nejsou a tím se 
ke splnění cílů reálně přiblížit. 
Častý argument rovněž je, že území možného parku se z 98 % rozkládá na 
majetcích státu a stát má tedy právo změnit jeho režim ochrany a péče, jak uzná 
za vhodné. Takové tvrzení ale nutně vyvolává otázku: „kdo nebo co je stát“? 
Jsou obce a lidé žijící v nějakém území „míň stát“ než úředníci ministerstva? Má 
stát právo změnit formu ochrany přírody, jak uzná za vhodné nebo má pouze 
právo o takovou změnu usilovat? 
Vyhlásíme-li Národní park Křivoklátsko, změníme v horizontu několika let 
zásadně prostředí, ve kterém zdejší lidé žijí. Chceme-li to udělat, máme vysvětlit 
proč a máme konkrétně říci jak. Nestačí přístup “na houby budete moct chodit 
dál a nic jiného se vás vlastně netýká, protože byste tomu stejně nerozuměli”.  
Když si povídáte s paní starostkou Kralikovou z Městysu Strážný na Šumavě, 
cítíte smutek z toho, jak to na Šumavě s „parkánama“ chodí, smutek z toho, že 
se každý den kouká na usychající les za vesnicí, který by v lesnicky vedeném 
region mohl být zachráněn. Když si povídáte s panem místostarostou Dařinou z 
Jetřichovic v Českém Švýcarsku cítíte nejen stejný smutek ale I vztek z toho, jak 
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byla jeho krajina „nepéčí“ národního parku poškozena, z toho, že je tam 20 % 
cest nepřístupných…  
Opravdu jsme ochotni tvrdit, že to, jak vypadá krajina kolem nás se nás netýká? 
Že jde jen o to, kam budeme a kam nebudeme moct chodit na houby? 
Nepopíráme tím tak silné pojmy jako je domov či rodný kraj?  
Každý občan této země, který chce přestavět dům či jen přistavět na svém 
pozemku větší kůlnu musí předložit sousedům a stavebnímu úřadu konkrétní 
plány. Získat souhlasná vyjádření mnoha státních organizací (na Křivoklátsku I 
souhlas CHKO). Nestačí, že přijde a řekne “nebojte, já to přestavím citlivě”. S tím 
na žádném úřadě ani u sousedů nepochodí. 
Záměr na vyhlášení Národního parku Křivoklátsko je ale přesně takovým domem 
bez plánů!  
Často proto slýcháme, že praktické věci týkající se života v parku se vyřeší 
„potom“ vyhláškami. Že jejich znění budou obce a tím pádem i občané 
ovlivňovat díky svému zastoupení v Radě národního parku. Už se ale příliš 
nezmiňuje, že v Radě nejsou samy, že nemají většinu a už vůbec ne, že pokud se 
Rada nedohodne, rozhoduje ministerstvo životního prostředí… 
Když se poctivě zamyslíme a zrevidujeme dění kolem vyhlašování Národního 
parku Křivoklátsko, zjistíme, že jediný, kdo v tom příběhu chybí, je křivoklátská 
příroda sama. Místo toho, abychom řešili, co konkrétně a kde je potřeba na 
Křivoklátsku zlepšit, jak toho nejjednodušší, nejrychlejší a nejlevnější cestou 
dosáhnout, řešíme založení nového úřadu za stovky milionů korun. Neřešíme, 
jak zlepšit ochranu přírody společně a odspodu. Jak do ní ještě vice zapojit obce, 
občany či návštěvníky, jak společně hledat řešení problémů. Radši věnujeme 
nemalé úsilí na to, abychom přírodě na Křivoklátsku dali do pomyslného 
rodného listu o jedno razítko navíc a pak to s robustním úřadem v zádech 
vydávali za lepší ochranu, kterou si Křivoklátsko zasloužilo.  
To ale nepovažujeme za správné, a proto se zřízením Národního parku 
Křivoklátsko důrazně nesouhlasíme!  
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Informace z knihovny 
V měsíci listopadu proběhl výměnný fond a do naší knihovny 
přivezli knihy ze Středočeské vědecké knihovny v Kladně. 
Konec roku je za dveřmi a v knihovně bude ve dnech 
20. prosince a 27. prosince 2023 čerpána řádná dovolená. 

Knihovnice JJ 
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Společenská rubrika 
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Pozvánka 
 
 
"Mikulášská mše" 

 
Dne 6. 12. 2024 v 18:00 hodin bude v našem kostele 
sv. Mikuláše sloužena tradiční mše ke svátku jeho 
patrona. 
 
Všichni jsou srdečně zváni. 

Jan Teska 
 

 
 
 

***** 
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Rozsvícení vánočního stromu 
Letošní rozsvícení vánočního stromu se bude konat dne 3. 12. 2023 od 
17:00 hodin na dětském hřišti U Pavouka. Předvánoční čas nám zpříjemní 
vystoupení dětí z naší mateřské školy. 
 

Všichni jste srdečně zváni. 
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Informace 
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SK Běleč 
 

 

FOTBAL SK BĚLEČ 
Skončila podzimní část sezóny, která byla pro bělečský fotbal velice špatná. 
Od prvního kola byla docházka hráčů bídná a na trénink docházelo jen pár 
stále stejných jedinců. I proto jsme v polovině sezóny na posledním 13. místě 
tabulky, když jsme z dvanácti zápasů vyhráli pouze dvakrát v základní hrací 
době, jednou jsme zvítězili po penaltovém rozstřelu a jednou jsme na penalty 
prohráli. Máme tak pouze 9 bodů se skóre 20:57!  
Ani vyhlídky na jarní část sezony nejsou lepší. Přesto jsme po skončení 
soutěže udělali brigádu a dokončili osvětlení malého hřiště. Stávající světla 
jsme doplnili o další čtyři a celé malé tréninkové hřiště je krásně osvícené. 
Zároveň jsou světla více sklopená. Doufám, že jsme tak vyřešili neustálé 
stížnosti jednoho nejmenovaného spoluobčana, že mu úmyslně svítíme do 
oken jeho domu. Zároveň bych byl rád, kdyby se dotyčný zamyslel i nad svým 
chováním a přestal chodit na fotbalové hřiště venčit své psy.  
Teď nás čeká zimní přestávka a od ledna se začneme připravovat na jarní 
část sezony. Věřím, že se všichni hráči zamyslí nad svým přístupem a na jaře 
budeme předvádět lepší výkony než tomu bylo na podzim. 

Vojta B. 
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